

Referat fra stævnudvalgsmøde tirsdag d. 16. december 2025 kl. 20.00

Deltagere: Diddé Hauch, Ditte Fuder Hansen, Finn Nielsen og Eva Buxbom.

Referent: Eva Buxbom.

Økonomi

Vi ligger indenfor budget. Der er en udgift under posten: tøj og merchandise, som umiddelbart ser ud til at skabe negativ balance. Dog når vi ser, at der ligeledes er en indtægt på denne post, er der god balance.

Opfølgning fra beslutninger fra sidste udvalgsmøde

- Vi er blevet bedre til at præsentere os som stævneansvarlige for de arrangerende klubber og gennemgå kravene for afholdelse af danske mesterskaber. Vi arbejder fortsat på at blive bedre og gå mere i dybde.
- Vi er godt i gang med at opgradere de danske mesterskaber og er opmærksom på områder, hvor vi kan blive bedre.
- Stævneprogrammet kan ikke udvikles, så klassiske og udstyrsløftere kan løfte sammen uden at programmet skal stilles om på konkurrencedagen. Det er blevet undersøgt.

Afsætning af stævner i 2026

Det går fremad, men det er stadig i et arbejde, da klubber ikke selv henvender sig.

Ændring i stævnedokumenter

Stævneprotokoller tildeles en ekstra linje, hvor dommere og stævneleder skriver deres navne med tydelige skrift og/eller blokbogstaver. Derved bliver stævneprotokollerne mere anvendelige, da vi i udvalget kan se, hvilke dommere og stævneledere, der har deltaget til hvilke stævner. Ved stævner vil vi gøre de arrangerende klubber samt stævneleder opmærksom på vigtigheden af, at stævneprotokollerne udfyldes fyldestgørende. Eva vil kontakte Peter Andersen og se, om det er muligt at opdatere dokumentet.

DM Ugen 2026

DM-ugen 2026 vil blive afholdt i Herning og vi forventer få lov til at afholde vores DM i kælderen på Herning Bibliotek. Vi er i gang med et godt samarbejde med DIF og vores sponsorer Erik Rasmusen og A7. Her har vi gode erfaringer at trække på, og forberedelserne er allerede godt i

gang. Der vil være adgangskontrol i opvarmningen, og så vil vi arbejde for, at der kan skabes mere plads til tilskuere i kælderen. Vi ser frem til et brag af et DM klassisk styrkeløft, hvor HSK i samarbejde med andre klubber vil arbejde for en uforglemmelig oplevelse for alle.

Færøerne og deres arbejde for at blive et forbund under IPF.

Eva vil kontakte Klaus Brostrøm og Jørgen Rasmussen for at høre, hvor lang de er kommet i processen, og om DSF kan være behjælpelig.

Drejebog til afvikling af stævner

Eva og Peter er godt i gang. Det grundlæggende dokument er udfærdiget og er nu udsendt til mulige brugere, hvor vi venter på værdifuld feedback. Når denne er blevet inkorporeret, vil dokumentet blive sendt til stævneudvalget, hvor den sidste feedback vil blive inkorporeret.

Bedre stævner

Vi vil i stævneudvalget se tilbage på afholdte stævner og evaluere, hvordan vi kan blive bedre til at dele informationer samt støtte op om de arrangerende klubber. Derved kan vi hele tiden lære og udvikle forhold og informationer for afholdelse af stævner.

Bestyrelsens forslag til repræsentantskabsmøde

Stævneudvalget har ikke punkter, der har den størrelse, men arbejder videre med forbedring af informationsdeling, kommunikation med klubber og forbedring af dokumenter.

Stævneudvalgsberetning 2025

Vil blive skrevet af formanden for udvalget, Diddé Hauch, og indsendt til bestyrelsens sekretær. Udvalgsmedlemmerne er klar til at komme med input, hvis der er behov. Beretninger fra udvalg skal fremsendes til sekretæren senest d. 8. februar 2026.

Skal der uddeles færre pokaler ved få tilmeldte?

Det er vigtigt, at de stærke løftere ved konkurrencer bliver hædret med medaljer og pokaler. For at skabe en god balance vil udvalget fremsende et forslag til bestyrelsen om, at der skal være mindst 3 deltagere for, at der bliver uddelt pokal for bedste løfter i en kategori. Det vil på

ingen måde ændre, at alle vindere får overrakt en guldmedalje i hver kategori og vægtklasse ved alle stævner under DSF uafhængig af antal deltagere. Motivationen for dette forslag er at gøre det mere ærefuldt at modtage pokalen for bedste løfter – en regel, som IPF også praktiserer. Eva vil indsende forslaget til bestyrelsen på vegne af udvalget.

Personligt fremmøde påkrævet ved medalje- og pokalmodtagelse

Mere synlig information til arrangører og løftere omkring reglen om, at man skal tage personligt imod sin medalje og/eller pokal ved præmieoverrækkelsen. Andre må ikke modtage præmierne på vegne af fraværende løftere, og de kan heller ikke længere blive eftersendt. Undtagelsen er pokaler som årets løfter forrige år og medaljer til DM -hold finale for bedste løft pr. disciplin på point hele året.

Det er en klar regel under stævne regler, danske mesterskaber 2. punkt:

"Fælles indmarch for alle atleter, som placeres omkring præmiepodiet. Hvis atleter er fraværende til medaljeceremonien, vil de bevare deres placering i konkurrencen, men ikke modtage medalje/pokal. Der kan ikke indsættes stand in, og pladsen på præmiepodiet vil i så fald stå tom. "Juryen kan i særlige tilfælde dispensere fra reglen"

Vi vil ved kommende stævner huske de arrangerende klubber samt stævneleder på denne regel. Ved kommende invitationer vil der komme til at stå en skriftlig påmindelse, hvorved der gøres opmærksom på denne regel. Derved kan deltagere forberede sig på at sætte tid af til at modtage deres medaljer. Præmieoverrækkelse kan blive en mere ærefuld ceremoni, hvor de stærke løftere bliver hædret.

Ændring i dommerpåsætning på stævnedagen

Stævneleder skal informere dommerudvalget om eventuelle ændringer i dommerpåsætning på stævnedagen, så dommernes aktivitet registreres korrekt i databasen. Dette er forsat vigtigt at nævne for stævneleder.

Særlig opmærksomhed ved stævner i DM-hold regi

Ved afvikling af DM-hold runder og DM- hold finale er det vigtigt, at vi i stævneudvalget fremsender regler og tager en god snak med arrangørerne om, hvordan DM- hold runder og DM- hold finalen afviger fra afholdelse af andre stævner. Dette gælder alt fra forsøgssedler, indvejning, pauser, og uddeling af pokaler og medaljer. Der er behov for, at pauser ved DM-

hold er de samme hver gang. Da det ikke er de samme løftere der løfter i de tre discipliner, er der kun behov for 10 min. pause. Eva vil indskrive dette i regler for DM-hold.

Uddeling af pokaler og medaljer ved stævner.

Vi skal være mere støttende i forhold til uddeling af medaljer og pokaler, så de arrangerende klubber er mere sikre, når der overrækkes medaljer og pokaler. Det er vigtigt at dobbelttjekke, om det er den rette medalje og/eller pokal, der bliver overrakt. Her skal der være to personer, så der er flere øjne på, og pokaler og medaljer skal være lagt i en god orden, så det er overskueligt. Derudover skal stævneudvalget være bedre til at informere om hvordan og hvor, man fx finder ud af, hvem der er bedste løfter, årets løfter og bedste squat og dødløft.

Næste møde onsdag d.12. marts kl. 20.00.